
Protokół  Nr  XXVII/2010 
 

z XXVII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 6 stycznia 2010 r. w godz.12.00 do 15.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 
 
Adn.1 
 

XXVII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów wsi, radnego powiatowego – 
P.Leszka Bodusa oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 15, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad 
i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy przed odczytaniem Porządku obrad XXVII sesji Rady 
Gminy poinformowała, że w porządku obrad pomyłkowo został wpisany projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok, w związku z powyższym prosiła o jego 
wykreślenie jednocześnie poddając tę zmianę pod głosowanie. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wykreśleniu z porządku sesji projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała porządek sesji po zmianie, który przedstawia się 
następująco: 
 
 1. Otwarcie sesji. 
 2.Stwierdzenie quorum. 
 3.Przedstawienie porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5.Interpelacje i zapytania radnych. 
 6.Zapytania sołtysów. 
 7.Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8.Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
9.Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10.Podjęcie uchwał: 
     10.1.w sprawie diet dla radnych, 
     10.2. w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady Gminy, 
     10.3.w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
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     18 grudnia 2007 r. w sprawie zasad ustalenia diet dla so łtysów Gminy Mieścisko 
     10.4. w sprawie zmiany uchwały Nr X/82/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
     18 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta  
      Gminy Mieścisko, 
     10.5. w sprawie budżetu Gminy na 2010 rok: 
     1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
              2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  
                  uchwały budżetowej. 
              3) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
              4) wyrażenie stanowiska przez Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby  
                  Obrachunkowej i opinii Komisji Rady,  
     5) dyskusja nad wniesionymi propozycjami zmian, w tym autopoprawek 
                   do projektu budżetu i ich przegłosowanie, 
     6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
     10.6. w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych na pomniku  
              przyrody. 
  
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12.Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie. 
 
 
Adn.4 
 
  Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji 
Rady Gminy był do wglądu w biurze Rady. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń. W związku z 
powyższym prosiła o jego przyjęcie bez odczytywania poddając jednocześnie pod 
głosowanie. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół bez odczytywania. 
 
Adn.5  – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Kuryłowicz – zwrócił uwagę na wykonywanie teraz przeglądu hydrantów i wymianę 
końcówek. Zdaniem radnego raz, że jest pogoda nieodpowiednia a ponadto przed założeniem 
końcówek należałoby sprawdzić działanie hydrantu i spuścić wodę. „Przy mojej posesji w 
Jaroszewie ani razu woda nie była spuszczana. Dzisiaj jest to niemożliwe kiedy jest mróz, a 
należałoby sprawdzić kiedy jest pogoda”; 
- radny Wojtyszyn – „chodzi o ulicę Pocztową i miejsca parkingowe. Kiedyś ten temat był 
poruszany i była propozycja żeby był parking na terenie poczty. Ostatnio przechodząc widzę, 
że jest pasek gruntu  między bramą wjazdową a schodami wejściowymi przed budynkiem 
poczty oddzielony płotem z siatki. Z pewnością tam zmieściłoby się 5 samochodów,  co nie 
przeszkadzałoby pracownikom poczty na parkowanie poza budynkiem, a przed pocztą 
stworzyłoby miejsca parkingowe. Prosiłbym o rozważenie, czy rozmowę z Zarządem Poczty 
o takiej propozycji, bo to jest dla ich dobra; 
- Przewodnicząca Rady – poinformowała sołtysów, że do wszystkich radnych z Mieściska 
wpłynął list w sprawie min. zrobienia porządku przy Poczcie. Wiąże się to ze sprawą, którą 
zgłosił radny Wojtyszyn; 
- radna Kapczyńska – zgłosiła prośbę mieszkańców żeby P.Wójt zwrócił uwagę kierowcom 
przedsiębiorstwa obsługującego odgarnianie śniegu, posypywanie piaskiem dróg, a zwłaszcza 
chodzi o odgarnianie śniegu żeby śnieg nie był rzucany przez ten pług jeżdżący z dużą 
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szybkością na chodnik dlatego, że mieszkańcy odgarniają chodniki przy posesjach natomiast 
to błoto jest wrzucane z powrotem na chodniki; 
- radny Rodzewicz -  „nie chodzi nawet o chodniki tylko całe ściany domów obrzucane są 
błotem jak szybko przejedzie”; 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – „wczoraj było spotkanie z sołtysami. Po spotkaniu 
zrobiła się wrzawa wokół diet. W imieniu sołtysów zwracam się do P.Przewodniczącej i 
P.Wójta o wyjaśnienie uzasadnień potrąceń z diet jeśli chodzi o nieobecność i różnice w 
wysokości diet ?Padły też słowa, że są sołtysi, którzy boją się odezwać”; 
- Przewodnicząca Rady – dodała, że to Rada Gminy ustala wynagrodzenie lub zasady 
wynagrodzeń dla sołtysów. 
- radny Witucki – sołtys wsi Sarbia 
1) „jak daleko posunięta jest sprawa oznakowania skrzyżowania z drogi na Popowo z droga 
na Sarbię ?” 
2) do radnego powiatowego – prosił o równiarkę Zarządu Dróg Powiatowych na drogę 
powiatową Sarbia-Łosiniec. Jak tylko powiat powstał ani razu nie była równiarka zwłaszcza 
chodzi o odcinek przed samym Łosińcem. „W pewnym momencie gmina Skoki puściła 
transport z tłuczniem na swoje drogi tą drogą. Tam na odcinku 200-300 m droga jest taka, że 
nie można przejechać samochodem. Sołtys prosił aby te drogę ująć w harmonogramie 
wiosennym”; 
3) Miał zapewnienie Zarządu Dróg Powiatowych, że będą połatane dziury w asfalcie. 
W środku wsi są  3-4 duże dziury, które powodują, że samochód jeśli w nie wpadnie 
powoduje nadmierny hałas. Mieszkańcy na zebraniu zwracali na to uwagę. 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – czy byłaby możliwość między cmentarzem a 
Domem Kultury postawić skrzynkę z piaskiem do posypywania chodników ? Gdyby koło 
P.Piaskowskich taka skrzynka była byłoby bezpieczniej; 
- P.Borowska – sołtys wsi Wiela: 
1) prosiła o pojemniki na piasek do posypywania chodników, bo było obiecane w ubiegłym 
roku i w tym roku nadal nie ma; 
2) „na przyszłość prosilibyśmy o utwardzenie terenu koło przystanku po prawej stronie. 
Jesienią i wiosną jest tam błoto i w to błoto wysiadają nasze dzieci. To było poruszane 2 lata 
temu i w tym roku na zebraniu wiejskim”; 
- P.Toboła – sołtys wsi Gołaszewo – prosiła radnego powiatowego, że może w tym roku 
udałoby się odkrzaczyć drogę do Janowca bo tam nie mogą minąć się 2 samochody i też 
chodzi aby zwrócić uwagę na równanie tej drogi. Droga jest równana 1-śladem przez co 
wychodzi tunel. Operator twierdzi, że nie może szerzej tego piasku rozgarnąć; 
- P.Bronicki – sołtys wsi Piastowice: 
1) „na zebraniu wiejskim prosiłem o wycięcie krzewów wzdłuż drogi Gołaszewo-
Piastowice”’ 
2) „sprawa drzew przy lesie. Gałęzie, które się rozrosły zwisają pod wpływem ciężaru śniegu 
i zaczynają obniżać się na drogę przez co są problemy z przejazdem wyższych pojazdów”; 
Na pytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy: 
- „odnośnie wycinki krzewów i drzew na drodze Piastowice – trzeba będzie to podjąć. 
Postaramy się kogoś znaleźć żeby to udrożnić”; 
- „myślę, że P.radny powiatowy zainterweniuje w Zarządzie Dróg Powiatowych żeby tę drogę 
udrożnić do Janowca”. Wójt jednocześnie powiadomił, że powiat zakupił maszynę – traktor 
do wycinki krzewów. Stwierdził, że w pierwszej kolejności powinien pojechać na drogę 
Popowo Kościelne-Budziejewo i do Miłosławic bo tam nadal 2 samochody nie mogą 
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wyminąć się; Wójt dodał, że będzie nalegał żeby maszyna najpierw jechała na drogi na 
których nie można się minąć; 
- P.Wituckiemu – odnośnie oznakowania – „wnioskowaliśmy żeby z jednej strony był przed 
dojazdem schemat skrzyżowania, a z drugiej strony żeby były sierżanty”; 
- odnośnie równiarki – „myślę, że na wiosnę będzie to możliwe”; 
- zakupiliśmy około 15 skrzyń. W Popowie postawiliśmy 4.To samo dotyczy  Wieli. 
Zamówimy jeszcze w tym roku kilka. 
- przystanek po prawej stronie we Wieli – „jest to kwestia uzgodnienia z Zarządem Dróg 
Powiatowych. Tu też będziemy musieli prosić o negocjacje gdyż jest kwestia uzgodnienia 
harmonogramu ruchu, mapki itp. Udało nam się tylko ustalić przeniesienie 2 płyt w 
Budziejewie po prawej stronie bo tam też młodzież wsiadała od strony stawu. Jeśli taka zgoda 
będzie to postawimy 2, albo 3 płyty żeby to wysiadanie mogło być. Jest to w gestii pasa 
drogowego Zarządu Dróg Powiatowych”; 
Z kolei Radca Prawny udzieliła wyjaśnień w kwestii wynagradzania sołtysów. 
W swoim wystąpieniu wyjaśniła, że sołtysi nie mają wynagrodzeń. Zgodnie z art.37b ustawy 
o samorządzie gminnym Rada Gminy może ustanowić zasady na jakich Przewodniczącemu 
organu wykonawczego przysługiwała będzie dieta oraz zwrot kosztów podróży. Natomiast o 
wynagrodzeniu mówi się na dzisiaj w projektach rządu, który proponuje żeby sołtysi 
otrzymali wynagrodzenie i żeby nawet to wynagrodzenie wchodziło do podstawy wymiaru 
przyszłej emerytury czy renty. To jest w sferze projektu. Dzisiaj mówimy o diecie i o 
ryczałcie. W ustawie o samorządzie gminnym nie wyczytamy co należy do obowiązków 
sołtysa. Wynika to z tego co się w danym sołectwie dzieje, jakie to sołectwo jest, jak sołtysi 
wykazują inicjatywę. Zasady ustalania diet i zwrot kosztów podróży określa Rada Gminy. 
Nasza Rada Gminy do 2007 roku miała określone diety w ten sposób, że sołtysi otrzymywali 
dietę za udział w sesji, komisji, spotkaniu. Czyli mieli diety za konkretne działanie i do tego 
było inkaso .Od 2007 roku kiedy zlikwidowano inkaso, propozycja Wójta była żeby sołtysi 
otrzymywali tzw. zryczałtowaną dietę, jak gdyby rekompensującą częściowo brak dochodów 
z inkasa i określona dieta na podstawie uchwały Rady Gminy w 2007 roku. P.Radca 
odczytała treść tej uchwały. Zgodnie z ta uchwałą sołtysom przysługuje miesięczna 
zryczałtowana dieta.Za każdą nieobecność sołtys traci prawo do 25% diety. Poza tym 
przysługuje zwrot k.podróży. Wysokość diet została określona w załączniku do uchwały. Na 
podniesiony przez sołtysa problem nieobecności „moim zdaniem z tych zapisów w uchwale 
nie określa się nieobecności usprawiedliwionej i nieusprawiedliwionej. Nie ma sołtysa, w tym 
zakresie nie wykonuje zobowiązań nałożonych przez Radę i traci on prawo w tej części do 
diety. Ma to  również motywować sołtysów do udziału w pracach Rady. Czy sołtys jest 
nieobecny z powodu choroby, czy z powodu wyjazdu dla realizacji tej uchwały nie ma to 
większego znaczenia. Co do wysokości diety decyduje Rada i co do zasad też Rada. Sołtys 
nie ma wynagrodzenia z tego tytułu, że jest sołtysem”; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – przytoczył wyrok Sadu Administracyjnego 
zamieszczonego w Gazecie Sołeckiej z dn.1.01.2009 r. dot. zachowania diety jeśli radny i 
sołtys pełni obydwie funkcje. Jeśli chodzi o samych sołtysów, to radni otrzymują dietę na 
podstawie art.25 ust.4, natomiast sołtysów dotyczy art.37 ustawy i w tym wyroku jest 
zapisane, że Rada ani inny organ nie może pozbawić sołtysa diety, wynagrodzenia lub jej 
części. Nie ma podstawy prawnej, która by to umożliwiała. 
- P.Radca Prawny – dotyczy to diet radnych i sołtysów i w takiej sytuacji jeśli Rady 
stwierdziły w swoich uchwałach, że jeżeli radny jest sołtysem to otrzymuje tylko jedna dietę i 
Sąd w tej sprawie wypowiedział się negatywnie. Nie można pozbawić sołtysa diety z tego 
powodu, że wziął on za udział w sesji dietę radnego i ten wyrok dotyczy takiego stanu 
faktycznego. 
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- P.Chojnacki – sołtys wsi – „Funkcja radnego to jest obowiązkiem być na sesji, a sołtysa – to 
jest jego przywilej’: 
- P.Bąk Alojzy – sołtys wsi Jaroszewo Pierwsze – „nie można zabrać czegoś co ustawa 
nadaje. Ustawa nadaje prawo sołtysowi do diety. Rada może ustalić wysokość i sposób 
wypłaty diety, natomiast nie ma ustawy, która by warunkowała żeby ja zabierać. Z tego 
wynika, że jeśli ustawa jest prawo nadane, to tylko ustawa może to prawo zabrać”; 
- Radca Prawny – „nikt nikomu tej diety nie zabiera. Rada ustala zasady i w swoich zasadach 
określiła dietę zryczałtowaną. Jeśli będą nieobecni – dieta będzie pomniejszana. Uchwała 
Rady Gminy Mieścisko jest z 2007 r. i przeszła przez Nadzór. Ja mam takie orzeczenia Sądu 
w których mówi się, że nie powinno dawać się diet zryczałtowanych, tylko powinno się 
dawać dietę za coś, co wynika z charakteru diety. Bardzo trudno jest określić zakres 
obowiązków sołtysa. Bo one wynikają ze statutu sołectwa, Statutu Gminy’; 
- P.Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice – jakie były w tym roku proporcje dawania 
podwyżki sołtysom ? 
- Przewodnicząca Rady - były opracowane zasady w 2007 r. i na tym Rada opierała się 
ustalając propozycje podwyżki diet. 
- P.Nawrocki – w ubiegłym roku dostaliśmy równo po 50 zł, w tym nie i chciałbym wiedzieć 
od czego to jest zależne ? 
- P.Nowakowski – „Ja zgłaszałem u P.Sekretarz, że nie mam uwzględnionych przy wielkości 
sołectwa mieszkańców Strzeszkowa i nie dostałem odpowiedzi. Mamy 169 mieszkańców  
 z  Miłosławic, a Strzeszkowo nie ma ujęte w  ogóle. P.Sekretarz mówiła, że to wyjaśni”; 
- Przewodnicząca Rady – „omawiając projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
omawiając budżet, w zasadzie były zakładane podwyżki 5% Podwyżki dla sołtysów są  
o wiele wyższe”; 
- Wójt – w projekcie budżetu zdecydowaliśmy, że wszyscy mają podwyżkę 5% i zarówno 
będę proponował taką podwyżkę do radnych jak i dla P.Przewodniczącej. Natomiast sołtysi 
mają podwyżkę 25,3%.Może rzeczywiście zrobić wszystkim po 5% ? Ja podniosłem 
kwotowo jednym 50 zł,  drugim 80 zł patrząc na stan mojej wiedzy i tu mogę błąd popełnić; 
Ja sołtysów doceniłem bardziej niż radnych dając podwyżkę od 5% do 25%.Akurat podwyżka 
5% dla Nieświastowice tj.8,50 zł, dla Miłosławic tj.10 zł. Ja uważałem, że sołtys nie może 
mieć takiej podwyżki. Myśmy podjęli uchwałę i gdyby ona była niezgodna z tym co mówi 
P.Chojnacki i P.Bąk to Wojewoda by to uchylił. Nasze diety dla sołtysów są w górnej strefie 
stanów wysokich województwa i powiatu. Proszę niech Rada rozstrzygnie czy ma być 5% 
czy 25% ? Gradację ja zaproponowałem bo uważam taką za stosowną. Mamy 5% a 25% netto 
rocznie to jest 10 tys.zł rocznie. Proszę sobie przypomnieć jakie było inkaso ? To ja podjąłem 
decyzję żeby odciążyć was, podatek był w banku i za to żeby nie utracić przychodów 
zrekompensowano wam dietą zryczałtowaną. Rada niech zdecyduje 25% czy 5% podwyżki ? 
- Przewodnicząca Rady – „dzisiaj podejmujemy uchwałę o zmianie wysokości diet, nie zasad. 
Jeżeli nadal sołtysi będą uważać, że te zasady są nieodpowiednie to Rada jest władna zmienić 
w przyszłości zasady wynagradzania’; 
- radny Rodzewicz – skierował wniosek do radnego powiatowego -  „chodzi o zmianę 
oznakowania na Janowiec przy Szkole, ewentualnie nawet przed wyjazdem do Mieściska na 
tablicy żeby było dalej prosto na Janowiec. Kilka razy kierowcy pytają ponieważ przy Szkole 
jest mała tabliczka na Żabiczyn, a nie na Janowiec. Natomiast jadąc z Gniezna nie ma w 
ogóle oznaczenia. Powinno być po drugiej stronie na terenie szkolnym żeby było widać skręt 
na Janowiec. Te oznaczenia muszą być zmienione w trybie pilnym. Bo kierowcy naprawdę 
błądzą’; 
- Wójt – wniosek dotyczy Zarządu Dróg Wojewódzkich. Wyższość rangą drogi decyduje  
o skrzyżowaniach Zgłoszę ten wniosek ZDW do rozpatrzenia aby informacyjne znaki z jednej  
i drugiej strony zamieścić; 

 



 6

 
 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- uczestniczyła w kilku spotkaniach wigilijnych organizowanych przez OSP w Mieścisku, 
Koło Emerytów i Rencistów w Mieścisku, z pracownikami oświaty oraz uczniami 
Gimnazjum; 
- 1 stycznia br. we mszy św z okazji Nowego Roku; 
- 3 stycznia br. w obchodach 5-lecia działalności Hospicjum w Wągrowcu; 
- 4 stycznia br. w obchodach 91-rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, III rocznicy 
nadania Szkole imienia i w podsumowaniu X-letniej pracy Gimnazjum; 
 
Adn. 9 
 
 Komisje stałe Rady Gminy z uwagi na krótki okres od ostatniej sesji nie odbyły 
posiedzeń w związku z powyższym nie złożyły sprawozdań. 
 
Adn. 10 – podjęcie uchwał 
 
- w sprawie diet dla radnych 
Wójt Gminy poinformował, że dla radnych na rok 2010 proponuje następujący wzrost diet: 
- dla radnych z Mieściska – 220 zł (było 200 zł) 
- dla radnych z poza Mieściska – 250 zł (było 220 zł) 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poprosiła V-ce Przewodniczącego Rady  
o odczytanie jej treści, poczym poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych, za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, „przeciw” 2 i 3 radnych 
„wstrzymało się od głosu”. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała w sprawie diet dla radnych została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik 
Nr 6 do protokołu) 
 
- uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady. 
Wójt Gminy poinformował, że na 2010 rok proponuje się dietę dla Przewodniczącej Rady 
Gminy w kwocie 1.200 zł (obecnie było 1.100 zł). 
W związku z brakiem pytań V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych Rady Gminy:  13 głosowało „za”, 1 „przeciw” i 1 radny „wstrzymał się od 
głosu” Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady została przyjęta 
większością głosów i stanowi załącznik Nr 7  do protokołu. 
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- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 grudnia 
2007 r. w sprawie zasad ustalenia diet dla sołtysów Gminy Mieścisko. 
Wójt Gminy poinformował, że proponuje wzrost diet dla sołtysów na 2010 r. średnio o 
25,3%. 
W związku z brakiem pytań V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 12 głosowało „za” i 3 radnych „wstrzymało się od głosu”. Uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr X/82/07 Rady Gminy Mieścisko z dnia 18 grudnia 
2007 r. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko. 
Przewodnicząca  Rady Gminy odczytała projekt uchwały wraz z podaniem wynagrodzenia 
Wójta Gminy po 5% podwyżce zgodnie z propozycją zawartą w projekcie budżetu Gminy na 
2010 rok: 
- płaca zasadnicza   5.040,00 zł 
- dodatek funkcyjny   1.720,00 zł 
- dodatek specjalny   2.704,00 zł 
- dodatek za wieloletnią pracę 1.008,00 zł 
Z kolei Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 13 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. Uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutową przerwę. 
Po przerwie obrady zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał. 
 
- uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2010 rok. 
Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Gminy Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska 
odczytała projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2010 rok. 
Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu 
Gminy na 2010 rok. Jednocześnie powiadomiła jeszcze o 2 opiniach RIO: o prawidłowości 
prognozy kwoty długu publicznego gminy oraz w sprawie możliwości sfinansowania przez 
gminę deficytu budżetowego. Te opinie są pozytywne. 
(Opinia RIO o projekcie budżetu Gminy na 2010 rok stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). 
Jednocześnie odniosła się do uwagi RIO w sprawie wolnych środków. Kwota przychodów z 
tytułu innych rozliczeń krajowych wynika ze sprawozdawczości tj. kwota 277 tys.zł i ona 
pojawiła się w sprawozdaniach kwartalnych. W związku z tym została wprowadzona do 
projektu budżetu. W wyjaśnieniach do RIO wolne środki były wykazane, był załączony 
wyciąg bankowy i lokata tych środków na rachunku bankowym. Na bazie tego została 
wprowadzona wolna kwota środków do projektu budżetu. Nie mniej jednak skład orzekający 
wniósł uwagę, że kwota wolnych środków wina być wykazana dopiero z chwilą kiedy jest 
sporządzony bilans, nie wcześniej jak na 31.12.2009 r.P.Wójt nie wnosi żadnych korekt i one 
pozostają w budżecie. 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała opinię stałych Komisji Rady Gminy o projekcie 
budżetu Gminy na 2010 rok. 
(Opinia stałych Komisji Rady Gminy stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
Z kolei zgodnie z w/w procedurą Wójt Gminy wyraził swoje stanowisko w sprawie opinii 
RIO i Komisji Rady. 
Wójt podziękował za pozytywną opinię Rady, za zrozumienie do przedstawionego projektu 
budżetu na 2010 rok. Wójt przypomniał najważniejsze zadania planowane w 2010 roku 
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Wskazał, że światowy kryzys dotknął też naszą gminę, czego wynikiem jest, że za ubiegły rok 
nie otrzymaliśmy wpływów w kwocie 741 tys. zł, ale też w ubiegłym roku zyskaliśmy na 
przetargach około 1,2 mln zł. Słusznie zostały podjęte uchwały i rozpoczęte budowy dlatego, 
że w tych latach buduje się taniej. 
W roku bieżącym planujemy na remont nawierzchni asfaltowych przeznaczyć 392 tys.zł. 
Pewne jest wykonanie chodników na kwotę 70 tys.zł. 
- planuje się zakończyć budowę sal dydaktycznych Gimnazjum i fundamenty pod halę 
sportową, 
- wodociągi i kanalizacja będą prowadzone w miarę rozwoju budownictwa; 
- rozpoczęta została rozbudowa oczyszczalni ścieków, 
- zostały poczynione starania  w kierunku kanalizacji sanitarnej z Zabiczyna do Mieściska na 
dł.7,7 km; 
- planujemy opracowanie dokumentacji na rozbudowę Ośrodka Zdrowia; 
- będą modernizowane 2 świetlice: w Żabiczynie i Kłodzinie; 
- zostanie rozpisany przetarg na termomodernizację i odnowę Domu Kultury w ramach 
„Odnowy wsi”; 
- w tym roku rozpocznie się gazyfikacja Mieściska. Gaz w pierwszych 2 latach będzie gazem 
ziemnym skroplonym, ale zarówno gmina i wszyscy odbiorcy będą płacili jak za gaz 
sieciowy; 
- rozpocznie się budowa głównego punktu zasilania a to spowoduje rozbudowę paszarni DE 
HEUS;, co znajdzie oddziaływanie na rynek; 
- prowadzone są rozmowy odnośnie pobudowania biogazowi, specjalnej strefy ekonomicznej, 
jak również w najbliższych 3 latach będą wykorzystywane środki z Leadera Plus, które są 
adresowane do stowarzyszeń; 
Wójt ocenił, że przedstawiony projekt budżetu jest budżetem rozwojowym. Wyraził nadzieję, 
że pozyskane środki pozwolą na zrealizowanie wymienionych zadań dla dobra gminy. 
Z kolei Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki Wójta do przedstawionego na wspólnym 
posiedzeniu Komisji projektu budżetu Gminy. 
(Zaproponowane autopoprawki stanowią załącznik do protokołu) 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad wniesionymi autopoprawkami, w której głos 
zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) wolne środki z lat ubiegłych – ile i z czego wynikły ? 
2) wskazał, że co roku gdzieś jest niewykonanie budżetu w granicach 5-6%.i też 9% 
„Uważam, że w 2010 roku jest to optymistycznie jeśli chodzi o zadłużenie 54,12%, bo tylko 
niewykonanie budżetu w granicach 4% przekroczy wskaźnik 55%, a oprócz tego zmiany stóp 
procentowych na rynku np. o 0,25% może to zachwiać sytuacją. Zaczyna się to na granicy 
statystycznego błędu”; 
3) „jeśli chodzi o roczny wskaźnik zadłużenia to jest to spowodowane częściowo manewrem 
spłaty: odroczeniem spłaty, że jest to 11% a nie 15%’; 
Na zgłoszone pytania odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy: 
Odczytała wyjaśnienie, że wolne środki wynikają z nierozliczonych kredytów, pożyczek z lat 
ubiegłych. One wynikają z bilansu. Wolne środki wynikają ze sprawozdawczości za rok 2008 
w kwocie 627 tys.zł, z czego do budżetu 2009 r. wprowadzono 350 tys.zł, które wykorzystano 
a do budżetu na 2010 r. 277 tys.zł. Gmina te środki posiadała na lokacie i w związku z tym 
mogła wprowadzić do projektu na 2010 r. celem zbilansowania. 
Z kolei Wójt Gminy odniósł się do wskaźników zadłużenia. Jest okres kiedy trzeba 
ryzykować i budować. „Jeśli mówimy o 6-7% niewykonaniu dochodów, a z drugiej strony 
12% jest oszczędności na samych przetargach’; 
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2)”7% w stosunku do wykonanego budżetu 2009 r. a dzisiaj jest początek 2010 r.. Ja będę 
rozliczany za rok 2010.Będę starał się żeby dodatkowe środki spłynęły. Radni otrzymali 
prognozę długoletnią zadłużenia. Społeczeństwo nas rozliczy za to co zbudujemy. Swoim 
majątkiem odpowiada Wójt i Skarbnik. Jest bieżąca analiza zadłużenia i podejmowanie 
decyzji’; 
- roczny wskaźnik – „to nie jest czysto techniczny zabieg. To trzeba znaleźć instytucję co 
udzieli kredyt i pozwoli rozłożyć dług na 10 lat. To jest normalne w pełni odpowiedzialne 
gospodarowanie środkami’; 
- Przewodnicząca Rady – „jeśli gmina nie będzie miała zdolności kredytowej to żaden bank 
nie udzieli kredytu i na tym zakończyła dyskusję’; 
Radni innych zapytań nie zgłosili. Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z 
propozycją aby po wszystkich wyjaśnieniach  poddać pod głosowanie tekst uchwały 
budżetowej  nie odczytując jej.. Wszyscy radni mają pełny tekst uchwały budżetowej po 
uwzględnieniu autopoprawek. Radni zdecydowali aby nie odczytywać. Następnie 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały budżetowej po uwzględnieniu 
autopoprawek. 
Na 15 radnych budżet został przyjęty jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi, że wraz ze służbami opracował projekt, który 
znalazł poparcie radnych. Z kolei Wójt podziękował za uchwałę zapewniając o wspólnej 
realizacji budżetu. 
(Uchwała w sprawie budżetu Gmina na 2010 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
   
- uchwała  w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych wykonywanych na pomniku 
przyrody. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na usunięcie posuszu z korony dwóch drzew 
gatunku lipa zagrażających bezpieczeństwu ludzi i mienia, będących pomnikami przyrody, 
rosnących przy budowli drewnianego Kościoła w Popowie Kościelnym. 
Zgodnie z ustawą o ochronie środowiska prace wykonywane na potrzeby ochrony przyrody 
należy uzgodnić z organem ustanawiającym daną formę ochrony przyrody (Rada Gminy).- 
radny Wojtyszyn – zapytał jaki będzie zakres cięć ? Swego czasu takie cięcia pielęgnacyjne 
zostały zrobione w Jaroszewie przed kościołem. Zdaniem radnego było to barbarzyńskie 
cięcie, zbyt mocne. Nie powinniśmy dopuścić do tego żeby zostawić pień i konary, a całą 
koronę obciąć. Obciąć to co faktycznie zagraża bezpieczeństwu, to co jest suche. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, którą następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych (radny Dereziński opuścił sesję) uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu).  
 
Adn. 13 
 
- radny Rodzewicz: -”jest taka zasada przy przetargach, że często firma, która wygrywa 
przetarg wprowadza klauzulę – jakiś procent np. 5%, 10% zwyżki na dodatkowe prace. Czy te 
2 przetargi: na salę gimnastyczną i rozbudowę oczyszczalni mają tę klauzulę ?”  
- Radca Prawny – „przy zamówieniach publicznych  takiej zasady wprowadzić nie można. 
Natomiast istnieje możliwość wykonania robót dodatkowych jeśli w trakcie prac okazuje się i 
na to jest odrębna umowa. Kiedyś mogła być klauzula w umowie i wtedy robiło się aneks do 
umowy głównej. Dzisiaj robi się umowę na roboty dodatkowe wynikające z protokołu”; 
- radny Rodzewicz: 
1) kto sfinansował i jaki był koszt przyłączenia wody od ul.Rudy (P.Dembnych) do 
właściciela willi pod lasem ?  
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2) Czemu służą aktualnie dodatkowe wykopy koparką przy gimnazjum ?  
- P.Ignaczak – podziękował za podwyżkę diet dla sołtysów; 
- Przewodnicząca Rady – wyjaśniła ponownie, że zasady wynagradzania sołtysów określa 
Rada i tak samo dzisiaj o wielkości podwyżki zdecydowała. Rada. Na przyszłość  można  
mieć inną zasadę wynagradzania sołtysów; 
- radna Martyńska – ponowiła zgłaszane wcześniej zapytanie jak wygląda przegląd 
oświetlenia na terenie gminy ? W Podlesiu Wysokim nie świecą 3 lampy.(w okolicach 
P.Kurdelskich, Napierały i k.P.Martyńskich) 
- radny Wojtyszyn – przypomniał, że na ul.Łąkowej od ostatniego przeglądu lampa mruga. 
Gaśnie i zapala się; 
- Przewodnicząca Rady –„ jest to problem ogólnogminny”; 
- radny Witucki – w imieniu Rady Sołeckiej i swoim podziękował za remont kuchni w Domu 
Kultury w Sarbii; 
- P.Szcześniak – chciał wnieść propozycję odnośnie oznaczenia kierunku Janowca. Jesienią 
miał doświadczenie, że kierowca szukał trasy na Janowiec i trafił na ul.Łąkową. 
P.Szcześniak wniósł aby  zgłosić do Zarządu Dróg o zamontowanie tablicy informacyjnej – 
kierunki jazdy przy cmentarzu aby był zaznaczony kierunek na Janowiec. 
Na zgłoszone pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. 
- kto sfinansował przyłącze  ? – „właściciel’; 
- „nie wiem jakie są dodatkowe wykopy przy Gimnazjum ? Wykopy pod fundament będą 
obsypywane przed zimą. Zdecydowaliśmy, że na 2 miesiące roboty będą przerwane dlatego, 
że projekt techniczny na kotłownię będzie dopiero na koniec stycznia i wtedy rozpiszemy 
przetarg. Podpisałem aneks do umowy z tytułu zmiany kotłowni, gdyż obecna nie spełnia 
warunków żeby wszystko ogrzać. Nowa będzie ogrzewała wybudowany blok i zasilała stary 
kompleks mieszkalny”; 
- lampy – „proszę żebyście zapisali numery mrugających lamp. Bo najczęściej one mrugają 
po 2 godzinach od przeglądu. Wtedy wydaję polecenie żeby wymienić żarówkę”; 
- P.Szcześniakowi – „przedstawię Zarządowi Dróg Wojewódzkich żeby takie tablice ustawił”; 
Z kolei Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
- P.Kuryłowiczowi – „przegląd hydrantów. Ja uważam, że dzisiaj trzeba sprawdzić, bo dzisiaj 
jest krytyczny dzień’; 
- P.Kapczyńkiej – „rozmawiałem z Prezesem MIKOROL-u i prosiłem żeby pouczył 
kierowców aby przestrzegali prędkości w terenie zabudowanym”, 
- parking – przy ul.Pocztowej – „wystąpię jeszcze z jednym pismem. Z drugiej strony to też 
jest kwestia dbałości o klienta”; 
- radny Rodzewicz – zapytał jak daleko jest sprawa wycięcia kasztanów przy CPN co dotyczy 
prawoskrętu. Były wycinane kasztany na drodze do Wągrowca, a 2 suche zostały. To jest 
przykład jak robiony jest przegląd i zasady wycinania. Zdrowe wycięte a 2 suche pozostały. 
- Wójt – te 5 kasztanów nie zostało ujętych w przetargu. Będzie ogłoszony nowy przetarg 
- radna Toboła – podziękowała P.Kapczyńskiej za pomoc w realizacji spotkania świątecznego 
połączonego z występem chóru z kolędami w świetlicy w Gołaszewie; 
Przewodnicząca Rady Gminy wspólnie z P.Wójtem zaprosiła na spotkanie noworoczne w 
dniu 10 stycznia 2010 r.  
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad podziękowała za utrzymanie 
dyscypliny i zamknęła XXVII sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 Inspektor ds. obsługi organów gminy    Przewodnicząca Rady Gminy 
  /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 
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